

Екатерина Валерьевна Колдунова

кандидат политических наук, доцент кафедры востоковедения,

заместитель декана Факультета международных отношений, ведущий

эксперт Центра АСЕАН МГИМО МИД России

СТРАТЕГИЧЕСКОЕ ПАРТНЕРСТВО РОССИИ И АСЕАН В РЕГИОНАЛЬНОМ КОНТЕКСТЕ¹

АННОТАЦИЯ. В представленном докладе анализируется эволюция отношений России и АСЕАН, в результате которой в 2018 г. стороны договорились о придании им характера стратегического партнерства. Рассматриваются особенности диалогового партнерства Россия-АСЕАН в сравнении с другими диалоговыми партнерствами Ассоциации и региональный/ макрорегиональный контекст развития ситуации в Юго-Восточной Азии, который способствовал достижению отмеченной выше договоренности.

Ekaterina Valerievna Koldunova

**PhD (International Relations), Associate Professor, Asian and African Studies
Department,**

Deputy Dean, School of International Relations

Senior Expert, ASEAN Centre, MGIMO University, the MFA of Russia

RUSSIA-ASEAN STRATEGIC PARTNERSHIP IN THE REGIONAL CONTEXT²

ABSTRACT. The paper analyses the evolution of Russia-ASEAN relations, which in 2018 resulted in the agreement on strategic partnership. It also reflects on

¹ Исследование выполнено за счет гранта Российского научного фонда (проект № 19-18-00142).

² Research is financially supported by the Russian Science Foundation grant (проект № 19-18-00142).

the specific features of Russia-ASEAN dialogue partnership in comparison with other dialogue partners of Association as well as on the regional/macro-regional context of international situations in Southeast Asia, which spurred the mentioned above agreement.